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Vážení spoluobčania,
Dovoľte mi, aby som sa Vám prihovoril v  poslednom 
tohtoročnom čísle našich Heľpianskych zvestí. Máme 
za sebou rok, ktorý priniesol pre všetkých nás mnoho 
nového. Z dnešného pohľadu je to už iba obzretie sa za 
tým, čo sme prežili. Určite to boli chvíle šťastia a poro-
zumenia. V  živote však prišli aj chvíle ťažšie, ktoré ste 
museli zdolávať s väčšou dávkou svojej energie, z kto-
rých ste boli smutnejší a nešťastnejší, ale ktoré Vás ako 
osobnosti posunuli dopredu a  našli ste v nich novú vie-
ru a nádej.
Teraz nastal čas radosti, lásky, pokoja a  vzájomného porozumenia. Je tu čas, 
kedy sa všetci aspoň na chvíľu snažíme zastaviť a premietnuť si svoj život. Mnohí 
z nás myslia na svojich blízkych, ktorí sú niekde v zahraničí ale aj na tých, ktorí už 
nie sú medzi nami. Myslíme na to, že tieto vianoce nebudú fyzicky prítomní, ale 
budú prítomní v našich srdciach a mysliach. 
Všetkým našim spoluobčanom prajem požehnané vianočné sviatky, šťastie, po-
koj v duši, lásku a pevné zdravie vo svojich rodinách.
Zároveň Vám zo srdca prajem, aby ste do Nového roka vykročili tou šťastnou no-
hou a optimizmom. Ľudskosť, tolerancia, porozumenie a vzájomná pomoc nech 
sú pre nás všetkých tým najdôležitejším.

Váš starosta obce Peter Hyriak

Vonku je mráz, moja duša mrzne, ale túži sa zohriať a pookriať. Modlím sa 
a zapaľujem 1. sviecu na adventnom venci. Modlím sa pokorne, so srd-
com na dlani. Azda Boh vypočuje môj hlas: Ježišu, daj mi silu vytrvať, 
pomôž mi očistiť sa od hriechu, aby som mohla s čistou dušou privítať 
nevinné Jezuliatko.

 V žiari 2. sviece viem, že nie som sama. Si so mnou, Trojjediný, Najvyšší, 
Pane môj, môj Otec, Priateľ, Brat. Si všetko, čomu sa chcem priblížiť, si 
pri mne, keď odháňam tiene strachu, Ty si so mnou, viem, že ma ubrániš.

A 3. sviecu zapaľujem skrehnutými prstami. Bože, obkľučuje ma úzkosť 
a strach.   Prosím, pomôž, príď a 
vykúp ma, nech nájdem cestu k 
spaseniu. Veď ma po trase môjho 
života nie tak, ako ja chcem, ale 
tak, ako Ty chceš. Pane, lebo Ty sa 
nikdy nemýliš a ja viem, že všetko 
krásne  na svete je vykúpené bo-
lesťou a utrpením. Po utrpení sa 
však mračná rozplynú a nepria-
telia rozutekajú, lebo zlé ľudské 
myšlienky sú pre Boha menej ako 
dych.

Svetlo 4. sviece ma uisťuje, že Ty Ježišu ma strážiš vo dne v noci, hodinu 
po hodine. Preto Ťa prosím, naplň ma láskou, odpustením a radosťou, 
aby som sa spolu s Tvojím narodením mohla v očisťujúcom ohni štyroch 
sviec aj ja narodiť ako duševne krajší, mravne uvedomelejší človek   a 
vyspelejší vo viere.

Ďakujem Ti Pane, že máme Vianoce každý deň. Každý deň nám dávaš 
množstvo darov, ktoré si ani neuvedomujeme. Ďakujeme za rodičov, za 
našich najbližších,  za dobrých priateľov, za teplý domov za dostatok jed-
la. Ďakujeme za zdravie, slnečné rána,  a za lásku dobrých ľudí, ktorí nám 
ukazujú smer .

Pavlína Marta Ďuricová

Človek neprichádza na svet len tak. Človek sa na svet 
rodí. Buď je to z lásky, alebo z presvedčenia, ale je to 
stále Božia vôľa. Nikto nevie komu sa narodí, kde sa na-
rodí a kedy sa  narodí. Ja som mal to šťastie, že som sa 
narodil z lásky dvom veľmi dobrým ľuďom a do dobrej 
rodiny.  Ako bonus mi pán Boh pridal, že som sa naro-
dil do veľmi pekného prostredia a našej  rázovitej  de-
dinky Heľpa. To, že som sa narodil ako štvrté dieťa v ro-
dine,  už taká výhra nebola, no ale čo už. Súrodenci sa 
vydarili a rodina trime po kope jak sa patrí. Hovorí sa, 
že deti za svojich rodičov nemôžu, no rodičia za svoje 
deti áno. Moji rodičia mi dali to najlepšie, čo mi mohli 
dať. Lásku a  výchovu. Nikdy si nepamätám, žeby sa 
u nás hádalo, vadilo alebo hrešilo. Nikdy sa nesmelo na 
nikoho nadávať, hlavne nie na pána učiteľa a nikdy sa 
nepreklínalo. Radi sme sa ako rodina schádzali  hlavne 
v jeseň a v zime a prišli aj susedovci nielen  na páračky 

Ján Jankov Šefranik , náš rodák, ktorý síce dlhodobo žije mimo obce, 
avšak vždy sa k nám nielen  hrdo hlási, ale nás aj zviditeľňuje na rôznych 
podujatiach tak v Heľpe ako aj po Slovensku. Pomáha pri organizovaní 
veľkých spoločenských podujatí v obci, moderuje a sprevádza ich prie-
beh. O tom, aby sa svojim rodákom a priaznivcom vyznal z toho, kto 
ho priviedol k folklóru, tradíciám a kto formoval jeho životné hodnoty 
a tým si ich aj uctil ho oslovila Mária Fedorová. 
A tu je jeho hlboko ľudské vyznanie, v ktorom znovu naplno ukazuje 
nielen svoj jedinečný rozprávačský talent, ale ktoré v tomto predvia-
nočnom čase môže potešiť a pohladiť dušu nejedného čitateľa aj vrátiť 
ho do čias ešte nedávno minulých.

O sebe a vzácnych ľuďoch okolo mňa vďaka ktorý som tým, kým som
alebo priadky. Prišli, len tak si posedieť ku krosnám či 
pri snovaní, alebo ku košíkom, ktoré otec s ňankom ve-
deli krásne upliesť z vŕbového prútia. Za dlhých večerov 
sa u mňa formovala fantázia, ktorú používam dodnes. 
Príbehy alebo klebety, čo to hovorím, veď to bola sku-
točná pravda, ktoré rozprávali susedky, tetka Kršačka 
alebo Gambaľka, Srajka, alebo Komarka Buksova, či 
Škopka alebo Čutička sa nedajú zabudnúť. No a naj-
väčšiu pravdu furt museli mať matka Boľka.
 Po otcovi som zdedil lásku k prírode. Teraz to už mô-
žem povedať. Otec so strýkom Ferom patrili k najlep-
ším pytliakom v  širokom okolí. Nie hocijaký, poctivý 
pytliak, ktorý nestrieľa len tak bezhlavo, ale sa o svoj 
revír aj stará. Otec nás priúčal ako chytať pstruhy 
v  Hlubokom alebo v  Doline či raky na Ledňovej. Na 
druhej strane sme s  bratom Jožkom chodili v  tuhej 
zime prikrmovať srnky a  búdky pre vtáčiky na zimu 

museli byť tiež hotové.
Po mame som asi tiež niečo zdedil. Ale teraz vážne. 
Mama napriek tomu, že mali ťažký život, nás deti učili, 
aby sme mali radi jeden druhého, ale aj každého člo-
veka. Od malička nás viedla k láske k Pánu Bohu. Bola 
prísna, ale nikdy nás netrestala. Mala veľké srdce. Veľmi 
rada si spievala. Doma, na poli, no najradšej v kostole. 
Raz sa mi priznala, že ako dievča rada hrala divadlo, 
rôzne scénky, ktoré s  nimi učitelia Ramajovci cvičili 
v škole. Veľmi chcela ísť do školy, (myslím do meštian-
ky) ale nedalo sa. Musela ísť do služby.
Takže  teraz viete, ako to vlastne začalo a po kom mám 
gény. Som synom Paľa Jankovho Šefranika a Kataríny 
Jankovej rodenej Makovej  Kratkovej.
Do materskej školy ma nezobrali, lebo bolo veľa deti 
a moja mama bola v domácnosti.  Pracovala na domá-
com hospodárstve. Keď sme sa s Marianom Komarom 
dozvedeli, že nás nezoberú do škôlky pod farou, tak 
sme si trocha poplakali a  na truc sme sa dohodli, že 
na škôlke rozbijeme obloky. Neviem, či k tomu došlo. 
Alebo áno ?! To si už nepamätám . 
 Boli sme kulaci a neskoršie samostatne hospodáriaci 
roľníci. To preto nás do škôlky nezobrali. Ale predsa si 
ma ešte ako predškoláka všimol Jano Baxa, ktorý  bol 
vtedy vedúcim  detského folklórneho súboru. Tam 
niekde sa začala moja láska k  spevu a  folklóru. Vždy, 
keď sme niekde išli vystupovať, mama ma odovzdala 
p. učiteľovi  Vozárovi so slovami „ A domu mi ho vráť 
živoho“. Jožko Vozár sa len usmial a  vždy ma živého 
vrátil. Ja som ho začal tiež familiárne nazývať Jožko. 

(Dokonč. na str. 2)
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Starosta obce Heľpa udelil Cenu starostu obce za rok 2017 na 34. zasadnutí OZ – MUDr. Jaroslavovi Bellušovi, 
za vynikajúcu dlhoročnú prácu v poskytovaní lekárskej starostlivosti občanom obce Heľpa pri príležitosti jeho 
životného jubilea.
Vo svojom príhovore mu poďakoval za jeho celoživotnú prácu u nás v Heľpe, za starostlivosť o to najcennejšie  – 
o zdravie pre našich občanov. Ku gratulácii sa pridali všetci poslanci OZ.
Náš pán doktor, dovoľte nám, aby sme sa všetci – Vaši pacienti pridali ku gratulantom a popriali Vám do Vášho 
života mnoho, mnoho zdravia, šťastia, lásky a Božieho požehnania. Aby ste ešte dlhý čas strávili medzi nami 
a starali sa o to naše zdravie. Ďakujeme Vám.

FS Heľpan a  mužská spevácka skupina pod vede-
ním Lukača Kukuľu prezentovala našu obec v  za-
hraničí v  Maďarsku na regionálnom dni Slovákov 
v  Šalgotarijáne. V  polhodinovom programe sme 
predviedli naše spevy, tance a muziku, ktoré sa stre-
tli s veľkým ohlasom prítomných divákov.

Hudobná skupina Heľpan v  týchto dňoch nahra-
la CD platňu – Heľpa – spievajú mladí s fi nančnou 
podporou Fondu na podporu umenia. Pre našich 
mladých muzikantov a  spevákov je to v  poradí 
druhé CD. CD vyjde do konca tohto kalendárneho 
roka.

Ahoj Slovensko – televízna relácia, v  ktorej sme 
dostali priestor, aby sme mohli ukázať naše zvyky 
počas zimných večerov a v adventnom čase. Veľmi 
krásne spracovaný príspevok znova zviditeľnil našu 
krásnu Heľpu pre celé Slovensko vďaka FS Heľpan 
a Klubu dôchodcov.

Mužská spevácka skupina pod vedením Lukáča 

Veď všetci dospelí  ho tak volali. Keď som nastúpil do 
prvej triedy, už bol riaditeľom školy. Stretol som ho 
na chodbe a  vravím: „Servus Jožku“. Hodinu mu tr-
valo, kým mi vysvetlil, že je učiteľ a dokonca riaditeľ. 
Hovorí mi: „Zapamätal si si ?  Ja som riaditeľ“.  „ Dobre, 
Jožku“ – odpovedal som.  V  začiatkoch si spomínam 
aj na Herchlovcov , na nezabudnuteľnú p. Ježkovú. 
Na moju prvú učiteľku p. Longauerovú, manželku 
láskavého pána doktora, ktorý s obľubou vo svojej or-
dinácií po uvoľnení svojich vnútorných vetrov ľahučko 
skonštatoval:  „V riti doktorovi groš“. V tom období na 
mňa mal veľký vplyv aj náš miestny organista, tetkoš 
Goľov, Bošeľa Paľo.  Moja mama trvala na tom, že keď 
spievam v súbore, musím spievať aj v kostole.  Naozaj 
som veľmi rád spieval pri organe. Hlavne po ruženci 
alebo pri Mariánskych pobožnostiach, či počas svä-
tého  prijímania. Hoci som v  tom období, ako každé 
dieťa, radšej hral futbal na širokej lúke na Záhradách, 
toto obdobie upevnilo  vo mne lásku, ktorú mi všte-
povala moja mama. Lásku k  Matke Božej, ktorú pre-
chovávam dodnes. Do môjho života vstúpil v tom čase 
človek, ktorého som zo začiatku vnímal akosi okrajovo. 
Zrazu sa stal mojím učiteľom slovenčiny a  hudobnej 
výchovy. Bol to pán učiteľ Augustín Sopko. Prepáčte. 
Vtedy to už boli súdruhovia učitelia. Ale či chcete ale-
bo nechcete, oni to boli a sú fakt, Páni učitelia. A pán 
učiteľ Sopko využil (v dobrom) hlasový fond môjho 
kamaráta Paľka Bošeľu a  môj. Začal nás po večeroch 
pripravovať doma pri svojom klavíri na spevácku 
dráhu. Začali  sa súťažné večery, Melódie priateľstva, 
Pieseň z krajiny, kde  zajtra znamená už včera. Na po-
česť Gagarina začala vo Švermove (dnešný Telgárt) 
u Belici prvá Horehronská valaška. A my sme s Paľkom 
spievali nezabudnuteľné ruské piesne a dumky, ktoré 
sa v tej dobe stali hitom. Najväčším súperom v národ-
nej prehliadke nám bol Ivan Ožvat,  z ktorého sa ne-
skoršie stal známy tenor SND. Po víťazstve v národnej 
súťaži sme cestovali do medzinárodného pionierske-
ho tábora v Hradci nad Moravicou, kde sa nám poda-
rilo stretnúť a zaspievať si s naším, doteraz najlepším 
prezidentom Ludvikom Svobodom. No, ale ako to už 
býva, človeka formuje spoločnosť, kolektív aj jednot-
livci. Vo folklórnom súbore Heľpančok, ktorého som 
bol členom, nastali zmeny. Odchádzal Janko Baxa 
a  prišiel Jožko Murín. Vyrastený tenký Podpoľanec, 
ktorý zahorel láskou nielen  k folklóru, ale aj ku krás-
nej Jolane. Okrem Jolany mal veľmi rád nás a my jeho. 
Človek, ktorý ovplyvnil môj život nie len vo folklóre, ale 
sám život, ako taký. No je tu ešte jeden človek okrem 
iných, ktorý v  tom období zasiahol do môjho života 
a ukázal mi javisko aj z inej strany. Nielen z tej spevác-
kej. Julka Renčová ma v tretej triede ZŠ obsadila do 
divadelnej rozprávky „Vymenená princezná“ ako šaša. 
Šašo, ktorý zabáva princeznú. Zvrhlo sa to. Nezabávala 
sa len princezná, ale bavili sa všetci. Bolo to perfektné. 
Javisko nadobudlo pre mňa iný rozmer. Od toho dňa 
som zostal na javisku. Aj keď nie ako profesionál, čo mi 
nebolo dovolené, ale ako človek, ktorý veľmi rád roz-
dáva úsmev a potešenie pre diváka v rôznych formách. 
Či už ako herec, režisér, alebo folklorista. Mám rád ľudí. 
Mám rád ľudí, ktorí sa smejú. Nie vždy je to ružové, ale 
o tom možno na budúce.
Keď čítate tieto riadky, tak za oknami Vášho príbytku 
duje severný chladnejší vetrík a  pomaly prichádza-
jú Vianoce. Je Advent. Obdobie, kedy by sme mali 
častejšie vstupovať do svojho svedomia a  vedomia. 
Spomenúť si na tých, ktorý poznačili náš život a  za-
páliť im sviečočku. Tú adventnú, ale aj tú na cintoríne. 
Vážme si tých, čo nás vychovali. Nenechajme otca, 
mamku na staré kolená v ústraní. Vráťme im, čo sme 
si požičali. Vráťme im to, čo nám oni dali, keď sme boli 
malí. Raz nám to aj naši vnuci  vrátia, keď to budeme 
potrebovať.
 Prajem všetkým mojím Heľpianom POŹEHNANÉ 
VIANOCE

Váš Jano Jankov Šefranik

O sebe a vzácnych ľuďoch okolo...
(Dokonč. zo str.1) Cena starostu obce

Kukuľu žne úspechy svojej tvrdej práce a nácvikov. 
Držíme im palce, aby reprezentovali našu obec vo 
viachlasnom speve, ktorý bol v týchto dňoch zapí-
saný do UNESCA – svetového kultúrneho dedičstva.

A  znova pozvanie do Zrkadlového hája – do 
Bratislavskej Petržalky. Len máloktorému súboru sa 
to podarí v rozpätí dvoch rokov. Pre Heľpu sa to sta-
lo skutočnosťou. 15. decembra sme vo vypredanej 
sále predviedli naše vianočné zvyky a samozrejme 
aj tradičnú kuchyňu. Naše kuchárky navarili večeru 
pre 450 ľudí. Sme veľmi radi, že sa k nám pripojili aj 
tanečníci FS Priehyba. 
A čo Vianoce? Pre FS Heľpan „šnúra“ vystúpení – 26. 
12. vianočný program v  rímsko-katolíckom kosto-
le v Banskej Bystrici a 29. 12. vianočné vystúpenie 
v Českom Vsetíne v rímsko-katolíckom kostole.
Všetkým účinkujúcim prajeme veľa zdravia, sily 
a elánu, aby ešte dlhé roky odovzdávali svoje skúse-
nosti mladším a aby našu krásnu Heľpu zviditeľňo-
vali pre všetkých Slovákov.

/Mária Kemková/

Folklórny súbor HeľpanFolklórny súbor Heľpan



STRANA 3 HEĽPIANSKE ZVESTI

Tradícia, ktorá sa spája s desiatkami rokov u nás v Heľpe sa teší každoročne veľkej priazni našich oby-
vateľov. Detské očká s napätím očakávajú príchod Sv. Mikuláša s Anjelikom a čertom, rozsvietenie via-
nočného stromčeka. Tento rok za sprievodného podujatia snehových vločiek bola atmosféra neopako-
vateľná. S darčekom odchádzali všetci najmenší a tí starší sa zahriali teplým punčom, ktorý pripravili 
kuchárky zo školskej jedálne. Milý program v podaní detí z MŠ a najmenších žiakov Základnej školy sa 
páčil nielen nášmu Mikulášovi, ale všetkým, ktorí prišli medzi nás.

vzalo na vedomie informácie
- riaditeľky ZUŠ akad. maliarky Eriky Šandorovej 
o právnej subjektivite a fi nancovaní ZUŠ, ku ktorým 
prebehla rozprava 
- o voľbách do VÚC
- o výstavbe detského ihriska v športovom štadió-
ne, ktorú predložil starosta obce Peter Hyriak
- starostu  o pripravovanej projektovej dokumen-

Ešte sme sa v  škole ani neohriali a  už 
sme dostali pozvánku na krásne podu-
jatie mesiaca úcty k starším. Veľmi sme 
sa potešili za našich malých folkloristov, 
ktorí získali prvú príležitosť na verejné 
predstavenie. A bolo nás 100. Je to veľa? 
Je to málo? Pre nás je to tvrdá práca na 
nácvikoch a  sme veľmi radi, že nás je 
práve taký počet. Veľmi radi sa oblieka-
me do kroja, veľmi radi spievame a tan-
cujeme a aj takto ďakujeme našim rodi-
čom, za to, že pre nás hľadajú a pripra-
vujú naše krásne kroje, ktoré sa všetkým 
páčia. A ani sme sa nenazdali a už je tu 
druhá pozvánka – na predvianočné vy-
stúpenie do Banskej Bystrice. Spoločne 
s  DFS Radosť Banská Bystrica sme pri-
pravili viac ako hodinový program tý-
kajúci sa zvykosloví počas vianoc. A  to 
je zasa niečo nové pre nás, učíme sa 
priasť, spoznávame dávnu minulosť na-
šich rovesníkov, ako žili, čo robili počas 
tohto krásneho obdobia, ako trávili svoj 
čas, učíme sa vianočné koledy. A prichá-
dza 25. november a my sa už chystáme 

nastupovať do autobusu a  hor sa do 
Banskej Bystrice. Program bol krásny 
a  dostalo sa nám aj veľa potlesku, čo 
bola pre nás najväčšia odmena. A  do-
stali sme aj prísľub, že deti z Bystrice prí-

Detský folklórny súbor Heľpančok
du k nám a spoločne predstavíme zvyky 
na Veľkú noc. No a s vystúpeniami tento 
rok ešte nekončíme, lebo o nás bolo po-
čuť aj v programe od Lucie do Vilije. Že 
máme horehronskú valašku? Už teraz 

sa musíme pripravovať na to, aby sme ju 
obhájili po tretí krát, aby konečne zosta-
la u nás v Heľpe. Držte nám všetci palce, 
aby sme vydržali trénovať, cvičiť a  po-
tom aj verejne prezentovať naše krásne 
detské zvyky. Pomáhajte nám, aby náš 
krásny folklór zostával aj prostredníc-
tvom nás pre našich nasledovníkov.
Vďaka našim vedúcim a  vďaka nášmu 
vedeniu – p. riaditeľke a zástupkyni ZŠ, 
folklór určite zostane v  našich srdieč-
kach.

Vaši malí folkloristi

tácii na chodník Mlynská – Burkovaná – Hlavná pri 
železničnej stanici a tiež informácie o geodetickom 
zameraní pre doplnenie kanalizácie  II. etapa
- Mgr. Kemkovej  o použití  fi nančných prostried-
kov a  to 2% z  dani z  príjmov, ktoré dostalo o. z. 
Dúha a ktoré boli pôvodne určené na kultúrny dom 
na nákup 2 m lezeckej pyramídy na športovom šta-
dióne

- Mgr. Kemkovej o  získaní fi nancií z  Ministerstva 
školstva SR pre o. z. Dúha na realizáciu projektu 
Komunita I. a o podaných projektoch na Fond pre 
podporu umenia a ďalšie informácie o  plánova-
ných vystúpeniach FS Heľpan a Heľpančok do kon-
ca roka 
- konsolidovanú výročnú  správu obce za rok 2016.

Prerokovalo
- žiadosť o. z. Horehrončok o technických opatre-
niach pre ZUŠ
- potrebu opravy strechy športového štadióna, 
kde budú zvýšené náklady na pôvodne neplánova-
nú výmenu drevených častí krovu.

Schválilo
- žiadosť o predĺženie nájmu nebytových priesto-
rov pre jazykovú školu na Partizánskej ul. č. 362 pre 
Mgr. Máriu Skladanú z  ul. Pod pustinou 807 do r. 
2022
-  žiadosť o nájom nebytových priestorov pre kan-
celárske účely na Partizánskej ul. č. 363 pre Slávku 
Kubandovú – ESENEL z Krížnej u. 239 do r. 2022
- zmluvy o zriadení spoločnej úradovne a poskyto-
vaní stravovania so ZUŠ
- mandátnu zmluvu s  Veritou s.r.o. Bratislava na 
vypracovanie žiadosti o NFP pre projekt: Dobudo-
vanie kanalizácie v obci Heľpa v sume 720 €
- VZN (všeobecno záväzné nariadenie) č. 3/2017 – 
Požiarny poriadok obce Heľpa
- VZN č. 4/2017 – Elektoronizácia služieb eGover-
ment
- Dodatok č. 1 k VZN č. 2/2010, v ktorom sa upravu-
je prevádzkový poriadok pohrebiska obce a mení 
sa cenník služieb
- Dodatok ku zriaďovacej listine ZUŠ
- Dodatok ku zmluve so STAVMONTom Milan Ma-
jer na doplňovacie práce a tovary na strechu špor-
tového štadióna
- zmenu rozpočtu obce na rok 2017 rozpočtovým 
opatrením 6/2017.

Neschválilo
- návrh poslankyne Fedorovej na zvolanie zhro-
maždenia  obyvateľov obce ohľadom plánovanej 
investície kultúrneho domu v celkovej výške 1 mi-
lión 77 tisíc eur.

Viac na www.helpa.sk a na zvukovom zázname .
Výpis spracovala: Mária Fedorová

Privítanie Sv. Mikuláša v našej obci

Zápisnica z 33. zasadnutia  OZ v Heľpe
Zasadnutie sa konalo 31.okt. 2017, zúčastnilo sa ho 7 poslancov, starosta obce, kontrolórka a pra-
covníci úradu. Ospravedlnení poslanci : Ing. Milan  Oravkin a Ján Kukuľa. Obecné zastupiteľstvo 
schválilo navrhnutý 15 bodový program, na ktorom
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Dňa 19,novembra 2017 sa stretli čle-
novia klubu dôchodcov v hoteli Heľpa, 
aby si v príjemnej atmosfére pripome-
nuli predošlý Mesiac úcty k starším, 
tiež duchovne sa pripravili na blížiaci 
sa advent a vianočné sviatky, ktorým 
v dnešnej uponáhľanej dobe uniká ich 
pravá podstata a dôležité   posolstvá. 
Medzi sebou privítali aj hosťa, zástup-
cu Obecného úradu Heľpa, Mgr. Máriu 
Kemkovú, ktorá je vlastne garantom 
dobrej vzájomnej  spolupráce obecné-
ho úradu a klubu dôchodcov.
   Ľudská bytosť potrebuje cítiť teplo. 
V súčasnosti najviac ľudí neumiera na 
choroby, starobu, prírodné katastrofy, 
či tragické nehody, ale na nedosta-
tok lásky, úprimného záujmu jeden o 
druhého, na to, že namiesto hodnôt   
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JUBILANTI
70 rokov

Ignác Turčin
Mária Šťavinová
Marta Mezovská

Milana Mesarkinová
Michal Bošeľa
Jozefína Fiľová

75 rokov
Václav Riapoš

Katarína Tkáčiková
Emília Oravkinová

Rudolf  Riapoš
80 rokov

Pavlína Petrová
Lukáč Fiľo

Mária Pribylinová
85 rokov

Ján Kukuľa
Mária Riapošová

Michal Ďurica
90 rokov

Alžbeta Babeľová
95 rokov

Mária Pribylinová
NARODENÍ:

Radoslava Patinová
Sára Gažiová
Dávid Murín
ZOSNULÍ:

Mária Koreňová –  74 rokov
Alexander Benčík – 56 rokov
Mária Blažečková – 91rokov

Prihlásených: 1   Odhlásených: 6
Počet obyvateľov k 30.11.2017 

bolo 2589.

Rok, ktorý - ako každý iný - neúprosne od-
meriava svoj čas pre každého z nás, čiže aj 
pre náš Klub a  jeho činnosť. Rok pre nás 
bohatý na krásne stretnutia, cesty v  tú-
lavých topánkach po kopcoch, hradoch 
a  planinách, ktoré ospevuje aj naša klu-
bová pieseň.  Plníme si sny, ktoré sme si 
nemohli plniť počas aktívneho života pre 
rodiny, prácu, zabezpečenie existenčných 
potrieb. Prvý polrok a  jeho 28 podujatí 
sme už rekapitulovali, takže teraz malý 
exkurz do ďalších podujatí. 
Za posledných 6 mesiacov sme sa stre-
tli  spolu 25x. Medzi najkrajšie podujatia 
druhej časti roka určite patrili turistické 
výlety do 400 - ročnej dubiny na Gavur-
ky, výstup na Pustý hrad nad Zvolenom, 
výstup na hrad Revište,  účasť na športo-
vom dni v  Braväcove, ktorý organizoval 
poslanec VÚC Slavomír Pôbiš,  výstup na 
chatu Bernardín, vychádzky do okolia Po-
horelej, Maše a Heľpy. Zážitkami a oboha-
tením boli pretkané všetky naše výlety do 
Ledníc, Valtíc, Devina. Úžasný a jedinečný 
bol Légiovlak vo Zvolene. Mesto Martin, 
kde sme navštívili Dom J.C. Hronského, 
Národný cintorín, kde sme zapálili sviečky 
na hroboch pre Heľpu nezabudnuteľných 
osobností, a to Jozefa Cígera Hronského, 
ktorý zozbieral a vydal Brondove rozpráv-
ky a napísal román Jozef Mak, a majstra 
Karola Plicku, ktorého 30. výročie úmrtia 
sme si pripomenuli a  ktorý vo svojom 
nezabudnuteľnom kultovom diele vzdal 
hold Heľpe a jej ľuďom. Národné múzeum 

sa zahrňujeme množstvom vecí, často 
zbytočných. Naša planéta sa globálne 
otepľuje, no naše srdcia sa ochladzu-
jú. Hovoríme veľa, ale milujeme málo, 
učíme sa ako sa  správne stravovať, ako 
zarobiť kopu peňazí, no nie ako plno-
hodnotne žiť. Sľubujeme hory-doly, 
ale máločo z toho splníme. Máme kraj-
šie domy, ale viac rozbitých   rodín a 
nešťastných detí a sirôt . Pret o je dne s 
najdôležitejšou úlohou dávať blížnym 
svoje srdce.   Nikto  človeku nedá viac 
ako ten, kto mu dá svoje srdce. 
   A v tomto smere  je v dnešnej upo-
náhľanej dobe dôchodca veľmi dôleži-
tý. Vo svojom srdci živí lásku k deťom, 

vnúčatám, okoliu, chorým, či chu-
dobným. Všetkým, čo to potrebujú. 
Nešetrí   ani úsmevom, veď neplatí sa 
zaň, ale hodnotu má veľkú. Obohacuje 
toho, kto ho dostáva aj toho, kto dáva.
Nikto nie je natoľko bohatý, aby sa mo-
hol bez neho zaobísť a nikto natoľko 
chudobný, aby ho nemohol darovať. 
Každý vie, že úsmev je potrebné roz-
dávať neustále a je isté, že ten, kto ho 
nevie dať, ho potrebuje najviac.
   V duchu týchto posolstiev, ktoré  od-
zneli v príhovore  sa niesla aj atmosfé-
ra stretnutia, ktoré sa konalo za hojnej 
účasti členov klubu dôchodcov. V pek-
nom  prostredí hotela, s ústretovosťou 

majiteľky  bolo posedenie  príjemné , 
umocnené krásnymi ľudovými piesňa-
mi, ktoré  vyčarili vzájomné úsmevy a 
spomienky na detsto a mladosť, pre-
tože ako všetci vieme, s nimi sme  vy-
rastali a sprevádzali nás celým životom 
a vlastne si nevieme   ani v rodinách 
žiadne posedenie bez ľudových piesní 
predstaviť.
   Na záver odovzdávame z tohto krás-
neho a veľmi príjemného stretnutia 
pred najkrajšími sviatkami roka - 
Vianocami dkaz pre všetkých ľudí dob-
rej vôle.
Menej zloby, viacej lásky a svet bude 
ozaj krásny.
Menej slov a viacej ticha, aby radosť 
všade kvitla.
Menej pýchy, viac pokory, zamknuté 
sa hneď otvorí.
Menej vecí a viac citu, len tak nájdeš 
perlu skrytú.

Alžbeta Bošeľová
členka výboru Klubu dôchodcov Heľpa

Z činnosti Klubu dôchodcov

Klub 3xP pohyb príroda, pamiatky - obzretie za rokom  2017

Žiaci Základnej umeleckej školy v Heľpe sa každoročne zúčast-
ňujú mnohých súťaží a  výstav. Ani školský rok 2017/2018 nie 
je výnimkou. Počas prvých troch mesiacov našu ZUŠ úspeš-
ne reprezentovali žiačky výtvarného odboru: Margarétka 
Harvanová (6 rokov), ktorá získala diplom a ocenenie v súťaži 
„Farebný svet rómov“, Veronika Bošeľová (6 rokov), Zdenka 
Šťavinová (15 rokov) na súťaži „Moja dedina, ako ju vidím ja...“ 
získali dve 2. miesta a špeciálne ocenenie získala Silvia Ševcová 
(13 rokov), a na súťaži „Ochranárik 2017“ získal Simon Šulko (6 
rokov MŠ ) výborné 3. miesto. 
Veľkej obľube u žiakov sa teší náš detský zbor Felix pod vede-
ním Mgr.art Andrey Kirschovej. Tento školský rok už stihli spolu 
absolvovať medzinárodnú súťaž „Voce Magna“ v Žiline, kde v 
silnej konkurencii získali ocenenie v bronzovom pásme a účin-
kovali na otváracom koncerte festivalu „Horehronské sláv-
nosti zborového spevu“ v Brezne. Vďaka reportáži a programu 

„Slovensko v obrazoch“ sa náš zbor a škola krásne prezentovali 
vo vysielaní rtvs dňa 10.12.2017.
Žiaci hudobného odboru potešili svojimi tónmi žiakov 
Materskej školy v  Heľpe na výchovnom koncerte. Pre žiakov 
Základnej školy v  Heľpe si pripravili dve vystúpenia spolu 
s prezentáciou literárno-dramatického odboru s mikulášskou 
tematikou. Popri rovesníkoch nezabúdame ani na tých, kto-
rých životné radosti a starosti poznačili vráskou a šedinami – 
seniorov  denného stacionára, ktorým sme spríjemnili mrazivé 
decembrové dopoludnie. 
Ešte pred odchodom na zimné prázdniny, 10.12.2017, v kon-
certnej sále odzneli tóny známych aj menej známych autorov 
v podaní našich žiakov. Úvod vo veršoch si pripravili žiaci lite-
rárno-dramatického odboru. Slávnostnú vianočnú atmosféru 
umocnila výzdoba sály aj celej školy, ktorú nainštalovala vedú-
ca výtvarného odboru Mgr.art. Zuzana Šajgalíková Tirindová. 
Na záver programu pani riaditeľka Erika Šándorová, akad.
mal., popriala prítomným krásne, pokojné a  požehnané via-
nočné sviatky.                                                                                                 /LR/

s etnografi ckými exponátmi a prírodoved-
ná expozícia Andreja Kmeťa ešte obohatili 
naše duše. Levický hrad, Tekovské mú-
zeum a  kamenné obydlia v Brhlovciach 
rovnako stáli za ich návštevu. Pravidelne 
sme chodili na kúpalisko do Kováčovej a  
boli sme na predstavení Jánošííík na Kata-
rínskych dňoch v Čiernom Balogu. Znovu 
sme navštívili Bratislavu a tentoraz  jej via-
nočné trhy a tiež hrad, kde je súborná vý-
stava diel Majstra Pavla z  Levoče. Urobili 
sme pietny akt vodárenskému majstrovi 
Hogenovi s rodinou k sviatku Dušičiek na 
Holom vrchu. Vynikajúca cestovateľská 
beseda s  pánom prezidentom Rudolfom 
Shusterom v  Košiciach a  poznávací výlet 

na Spiš boli naozajstnými čerešničkami 
na torte našej činnosti. Na záver roka sme 
si pri predvianočnej kapustnici urobili aj 
vyhodnotenie činnosti za celý kalendárny 
rok.
Táto malá rekapitulácia našej činnosti  je 
aj ocenením všetkých, ktorí sa pravidelne 
zúčastňujú našich podujatí. A  obzvlášť  
veľkým ocenením aktívnych  členiek : 
Márie Sidorovej, ktorá svedomite píše 
našu kroniku, Marty Málikovej, ktorá sa 
stará o fi nančný chod Klubu, Jožky Orav-
kinovej za krásne plakety, ktoré pre nás 
urobila, ale aj Márii Šulejovej a Jolany 
Bošeľovej.

Mária Fedorová

Z činnosti ZUŠ Heľpa

SILVESTROVSKÁ NOC 2017
na štadióne ŠK Heľpa

31.12.2017 od 22.00 hod.
Príďte sa spolu so športovcami ŠK Heľpa rozlúčiť so 

starým rokom a privítať NOVÝ ROK 2018

Čaká na vás skvelý “Silvestrovský punč”, varené vínko, 

káva, k tomu skvelá muzika a korčuľovanie. 

Opäť bude pripravený polnočný ohňostroj!

Ani tento rok nebude chýbať charita 

a podpora Katky Bošeľovej.

Pre každé dieťa máme pripravenú sladkú odmenu, 

teplú čokoládu aj čaj.


